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Vítání občánků 

 
V podvečer 10.11.2008 ožila zasedací místnost obecního úřadu 
veselým halasem nejmladších občánků obce. Sešli se zde rodiče i 
prarodiče dětí k jejich slavnostnímu uvítání do života. 
Po velmi milém vystoupení souboru Chelčické štěstí pod vedením 
paní Kláry Kavanové – Muškové s přednesem a zpěvem za doprovodu 
varhan, připomněl ve svém projevu pan starosta obrovskou 
odpovědnost rodičů  za vše, co si jejich děti odnesou ve své duši do 
budoucího života. Protože ne hmotné zabezpečení, ale láska a příklad 
rodinné harmonie a úcty k druhému, vychová z našich potomků 
člověka s velkým Č… 
Doufáme, že si všichni kromě dárečků  odnesli do svých domovů i 
pocit příjemně stráveného podvečera. Ještě jednou přejeme Davídku 
Kačerovi, Terezce Chalupové, Sáře Kadlecové, Josefu Vincíkovi, 
Alžbětě Latkové, Jakubu Novému, Lukáši Kadlecovi, Natálce 
Novákové a Terezce Čabanové  zdraví, spokojenost, pohodu a hlavně 
spoustu rodičovské lásky. 
 
           Jana Havlová 
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Vážení spoluobčané, 
blíží se konec roku 2008 a zastupitelstvo obce má za sebou další rok práce. Dovolte mi proto malé shrnutí. 
 
Spolupráce s okolními obcemi: 
Naše obec spolupracuje v rámci svazku obcí „Blata“ s obcemi v nejbližším okolí. Svazek připravuje pro příští rok 
například slavnost u pomníku Jakuba Kubaty , která se bude konat 22.8.2009. Měla by to být celodenní akce pro 
všechny věkové kategorie. Byla zpracována studie na likvidaci odpadů,  má navrhnout řešení, které by bylo v souladu 
s novou legislativou. Připravované a již i některé schválené zákony a vyhlášky velice striktně řeší, co se smí a co se 
nesmí do popelnic a tudíž i na skládky odkládat a co se musí recyklovat nebo likvidovat jinak. Jenom pro zajímavost u 
nás se to týká zhruba poloviny veškerého obsahu popelnic. 
Dále spolupracujeme s místní akční skupinou „Rozkvět zahrady Jižních Čech“, jejímž prostřednictvím bychom chtěli 
realizovat některé akce menšího rozsahu. 
 
Dotace: 
Mnozí z Vás dobře vědí, že jsme se snažili v uplynulém období získat peníze z různých dotačních titulů a dařilo se nám 
různě. 
Od Jč. kraje se nám podařilo získat dotaci na opravu kapličky sv. Barbory u Zalužic, jejíž realizaci si vzala na starost 
rodina Vancova a rodina Hochova, za což bych jim chtěl  na tomto místě velmi  poděkovat. Dále jsme získali dotaci 
na zřízení pobočky Czech POINTU, který od 1.1.2009 začne poskytovat služby pro občany. 
Největší částku jsme získali na opravu komunikace „ K Vojtěchu“. 
Všechny další pokusy o získání dotačních peněz do rozpočtu obce  bohužel nebyly úspěšné ačkoliv jsme žádali o 
příspěvek na spoustu dalších aktivit. Proč byly naše projekty neúspěšné, se dozvíme z vyjádření  Regionální rady 
Jihozápad, která přiděluje peníze z EU. 
 
Úklid obce: 
Jak asi většina z Vás ví,  v průběhu podzimu se nám zranil pan Zajíček, takže jsme zajišťovali pouze nejnutnější práce 
na obci. Od 15.12.2008 nastupuje nový pracovník, takže doufám , že se podaří některé práce dokončit a také, že se 
pan Zajíček rychle a úplně uzdraví a potom to půjde všechno dvojnásobnou rychlostí. Mé poděkování patří ženám v 
Pištíně, že z vlastní iniciativy pohrabaly většinu spadaného listí na návsi a okolo OÚ. 
Na závěr bych chtěl požádat mládež, která se často zdržuje v autobusové zastávce vedle obchodu v Pištíně, aby po 
sobě své odpady uklízela, protože je to přinejmenším slušné a  všechny kontejnery jsou přímo vedle. 
 
Poděkování : 
Tak jako v každém zpravodaji bych chtěl poděkovat spolkům působícím v obcích i jednotlivcům, kteří  pro obec něco 
dělají – bez nich by to prostě na vesnici nešlo. 
 

Vážení spoluobčané, 
 

přeji Vám do nového roku hodně zdraví, osobních a pracovních úspěchů a doufám, 
že se na sebe budeme v nastávající době víc usmívat než mračit. 

             
      Jaroslav Havel 

 
Knihovny v obci 

 
V obou obecních knihovnách byly na sklonku roku vyměněny soubory knihy, které jsou knihovnám půjčovány pro 
rozšíření nabídky titulů čtenářům.  V Obecní knihovně Češnovice si tak můžete přečíst například román Přístav 
bezpečí od Danielle Steelové,  vzpomínky herečky Zity Kabátové nebo se inspirovat knihou Toulavá kamera  
k nějakému zajímavému výletu po naší vlasti. V Pištíně pak najdete například  knihu Rok kohouta od Terezy 
Boučkové nebo netradičního průvodce Nejznámější filmová místa křížem krážem po Česku. Kompletní přehled nově 
dovezených  knih si můžete prohlédnout na internetových stránkách www.pistin.cz/knihovny a 
www.knihovnapistin.wz.cz.  Kromě této nabídky naleznete nově v knihovně Pištín i druhé pokračování knihy Kořeny 
a knihu Českobudějovicko: Levý břeh Vltavy, která seznamuje s minulostí a pamětihodnostmi  Pištína, Češnovic, 
Pašic a Zálužic i dalších obcí. 

Otevírací doba knihoven: Pištín pondělí 16-18, Češnovice úterý 18-19 
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Informace z jednání zastupitelstva 
Níže uvedené informace jsou pouze výňatkem ze zápisů jednání zastupitelstva obce. Kompletní zápisy jsou 

pravidelně vyvěšovány na úředních deskách a  k  dispozici na obecním úřadě i na internetových stránkách obce 
 

Zasedání dne 2. 7. 2008 
Zastupitelstvo projednalo: 

� Záměr výstavby fotovoltaické elektrárny v 
Češnoviích 

� Žádost ministerstva vnitra na označení 
nejproblematičtějších míst v obcích z 
hlediska bezpečnosti občanů 

Zastupitelstvo schválilo: 
� Opětovné podání žádosti o dotaci na opravu 

cesta Pašice - Plástovice 
� Zpracovatele projektové dokumentace pro 

stavbu kanalizace: firma Šlechta 
� Poskytnutí příspěvku Obce baráčníků ve výši 

5 000,- Kč 
� Zadat firmám nabídky na radarové 

informativní značky do Češnovice 
� Oslovit firmy na provozování veřejného 

osvětlení 
 

Zasedání dne 6. 8. 2008 
Zastupitelstvo projednalo: 

� Pronájem a užívání obecního prostranství 
občany 

� Nabídku centra sociálních služeb na 
monitorovací zařízení u osamělých občanů 

� Informaci o tom, že obec neobdržela grant na 
výsadbu zeleně U Vojtěcha a to z důvodu  
velkého počtu  uchazečů o tento grant 

� Plán financování obnovy vodovodů a 
kanalizací na období 2008 – 2050  

� Plánované kulturní akce na rok 2009, které 
by mohly být podporovány Místní akční 
skupinou 

 Zastupitelstvo schválilo: 
� Firmu Hydroprojekt CZ a.s., České 

Budějovice jako zpracovatele projektů na 
protipovodňová opatření 

� Firmu Bártek Rozhlasy s.r.o., jako 
dodavatele radarových značek do Češnovic 

� Provést do konce roku 2008 kontrolu 
přidělených finančních prostředků z rozpočtu 
obce spolkům v obci 

� Výstavbu dětského hřiště v Pašicích 
� Poskytnutí příspěvku farnosti Pištín ve výši 

20 000,- Kč 
 
Zasedání dne 10. 9. 2008 
Zastupitelstvo projednalo: 

� Užívání obecních pozemků  občany. 
Jednotlivé případy budou řešeny 
individuálně, obec připraví smlouvy , které 
budou s uživateli pozemků projednány. 

� Záměr mikroregionu zakoupit z grantového 
programu velkokapacitní stan. V rámci 

spolupráce si obec rezervovala pronájem 
stanu na  termíny akcí na rok 2009  

� Přípravu hasičské soutěže „Češnovický 
váleček a soudek“, konané 11.10. 2008 

Zastupitelstvo schválilo: 
� Podání žádosti o dotaci na opravu 

komunikace Pištín – Vojtěch a dofinancování 
akce z finančních prostředků obce ve výši  
cca 600 000,- Kč 

� Uspořádání koncertu ve vánočním období 
v kostele v Pištíně 

� Podání žádosti o dotaci na zřízení 
přístupového místa CZECH – POINT 

� Prodej pozemku v Pašicích p.č. 106 k.ú. 
Pašice manželům Krepsovým 

� Zadat výběrové řízení na finanční krytí 
projektu „ Revitalizace Kaple Češnovice a 
Boží muka“  

                                    
Zasedání  dne 1. 10. 2008 
Zastupitelstvo projednalo: 

� Pan Šlechta seznámil zastupitele se stavem 
projektových prací. Plánovaný způsob čištění 
odpadních vod pomocí stabilizačních nádrží 
nelze v obcích nelze v obcích použít. 
Zastupitelé byli seznámeni s návrhy řešení. 
Projektant vypracuje podrobnější studii a 
připraví odhad plánovaných nákladů 

� Výsledek jednání o obchvatu Češnovic   
� Návrh Obce baráčníků uspořádat Pouťovou 

oslavu 9.8.2009 
� Návrh Mikroregionu „Blata“  uspořádat 

slavnost u pomníku Kubaty 
� Žádost o předběžné stanovisko k výstavbě 

solární fotovoltaické elektrárny na 
pozemcích v Pašicích - zastupitelstvo 
nesouhlasí s výstavbou 

� Žádost o prodej stavební parcely v k.ú. Pištín 
� Návrh zadání územního plánu. Návrh je 

vystaven i na internetových stránkách obce 
Zastupitelstvo schválilo: 

� Nákup kompresoru do výčepu Hostince Na 
Dolánku v Pištíně 

� Termín konání Vítání občánků - 10.11.2008 
                                                 
 

Zasedání  dne 4. 11. 2008 
Zastupitelstvo projednalo: 

� Plnění rozpočtu k 31.10.2008 
Zastupitelstvo schválilo: 

� Uzavřít smlouva s firmou E-on ČR na 
provozování veřejného osvětlení. Smlouva 
bude uzavřena na 1 rok od 1.1.2009 
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� Starosta seznámil zastupitele s nabídkou 
bankovních ústavů na poskytnutí úvěru 
v případě potřeby čerpání úvěru 

� Navýšení poplatku za cenu vodného a 
stočného pro rok 2009 o 2,28 Kč 

� Nabídku Poštovní spořitelny  na poskytnutí 
bankovního úvěru v případě potřeby čerpání 
úvěru na dotace ze strany obce. 

� Podat žádost do projektu „Oranžové hřiště“ 
na obnovu dětského hřiště v Pištíně  

� Doplnit Pravidla pro používání tělocvičny 
z roku 2006 o tento bod: 
Klíče od tělocvičny si může půjčit jen        
dospělá osoba , která je při odchodu osobně 
vrátí. Zároveň potvrdí v sešitě, že pobyt 
v tělocvičně proběhl v pořádku 

� Termín konání Adventního koncertu -  
7.12.2008 od 14. hod. v kostele Sv. Vavřince 
v Pištíně 

� Nákup 2 ks kočárků pro panenky pro 
mateřskou školku Čejkovice 

� Pro rok 2009 výši místních poplatků danou 
 obecně závaznou vyhláškou 

 
Zasedání dne 3. 12. 2008 
Zastupitelstvo projednalo: 

� Stav projektových prací  přípravy kanalizace 
obce. V současné době se bude provádět 
měření výškových bodů 

 
 
 

� Výsledky kontroly hospodaření spolků 
s finančními prostředky poskytovanými obcí 
jako příspěvek na jejich činnost 

� Výsledek dílčího přezkoumání hospodaření 
obce, které provedl ekonomický odbor 
Krajského úřadu České Budějovice 

� Vypracování studie na nakládání s odpadem 
v rámci mikroregionu Blata. Studie bude 
projednána na schůzi starostů mikroregionu 

� Případný prodej nepotřebných 
elektrospotřebičů za symbolickou cenu. 
Předměty budou navrženy při inventurách 

� Připomínky k návrhu obchvatu Češnovic. 
Zastupitelé požadují výjezd a sjezd ze 
smíšené zóny Pištín a podchod pro pěší a 
cyklisty pod navrhovanou silnicí 
v Češnovicích – případně jiné řešení 

� Návrh rozpočtu hospodaření na rok 2009 a 
aktualizovaný rozpočtový výhled na roky 
2010 a 2011. Rozpočet počítá i nadále 
s finanční podporou místních spolků 

                                               . 
Zastupitelstvo schválilo: 

� Předsedy inventurních komisí 
� Zprávu o provozování vodohospodářského 

majetku vypracovanou firmou 1. JVS a.s. 
České Budějovice 

� Jmenování nové kronikářky v Pištíně - paní  
Jiřina Čapková 

� Termín Obecní předsilvestrovská veselice -  
27.12.2008 od 19 hod. v Češnovické hospodě 

 
 

                                                                                   
 

CZECH POINT 
 
Obec Pištín zavádí od 1.1.2009 pro občany službu CZECH POINT. Tato služba  umožňuje získání 
ověřených výpisů z Katastru nemovitostí,  Živnostenského Rejstříku, Obchodního Rejstříku a Rejstříku 
trestů. 
To znamená, že pro tyto výpisy už  nikdo nemusí obíhat jednotlivé úřady, ale všechny si může obstarat na 
jednom místě. 
O výpis z Katastru nemovitostí , Živnostenského a Obchodního Rejstříku může požádat  anonymně 
kdokoliv. Vydání výpisů  z jednotlivých rejstříků je zpoplatněno  částkou 100,- Kč za první stránku a      
50,- Kč za každou další. 
Výpis z Rejstříku trestů  se vydává na základě písemné žádosti,  může být  vydán jen tomu  koho se týká, 
jiné osobě pouze na základě úředně ověřené plné moci.  Žádost není třeba ručně vyplňovat, klient ji obdrží 
vyplněnou k podpisu před tím, než je mu vydán výpis. Výpis je zpoplatněn částkou 50,- Kč. 
 
Výpisy budou vydávány na OÚ Pištín každé pondělí od 8 do 12.hod. , v Češnovicích v obecní místnosti 
každé úterý  od 18. do 19. hod., po telefonické dohodě  na tel. 606880578 s paní Božovskou  kdykoliv  
podle potřeby. 
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Plnění rozpočtu obce k 30. 11. 2008 
 

Příjmy     Výdaje   
Oblast Rozpočet Skutečnost  Oblast Rozpočet Skutečnost 

daně, poplatky a dotace 4 656 000 4 674 718  lesní hospodářství 297000 324 743 

lesní hospodářství 426 000 516 283  pozemní komunikace 241700 1 030 840 

pitná voda 40 000 29 350  pitná voda 3 000 9 670 

záležitosti kultury 12 000 9 380  odvádění odpad. vod 350 000 58 895 

zájmová činnost a rekreace 8 000 6 200  školy a školky 312 500 336 738 

bytové a nebyt.hospodářství 378 500 361 511  kultura 46 000 27 639 

komunální služby 37 500 57 179  ochrana památek 170 000 21 178 

nakládání s odpady 4 000 10 320  činnost církví 10 000 30 000 

místní správa 30 000 41 728  sdělovací prostředky 209 000 254 692 

příjmy z úroků 50 000 73 018  záležitosti kultury 24 000 46 776 

čistění odpadních vod 882 882  tělovýchova 53 500 64 382 

    zájmová činnost 80 000 95 895 

    zdrav. středisko 91 000 77 705 

    rozvoj bydlení 703 000 384 776 

    komunální služby 543 000 574 588 

    nakládání s odpady 400 000 333 547 

    ochrana přírody 298 000 466 658 

    požární ochrana 185 500 40 919 

    zastupitelstvo 875 000 629 246 

    místní správa 721 800 488 910 

    výdaje fin. operace 10 000 4 031 

    pojistné 30 000 55 567 

    silniční doprava 50 000 48 790 

    ostatní fin. náklady 60 000 34 560 

Celkem 5 714 882 5 836 639   5 764 000 5 440 745 

 
 

 
Lampiónový průvod 

 
Na podzim se v naší obci uskutečnil 
lampiónový průvod.  Jelikož  
v letošním roce slavíme 90. výročí 
založení naší republiky, uspořádali 
jsme  průvod 28. října v den jejího 
vzniku. Průvod probíhal souběžně 
v Pištíně a v Češnovicích s takřka 
stejným programem. Nejprve jsme 
položili vzpomínkové věnce 
k pomníku padlých a zapálili zde 
svíčku. Poté už se postupně rozhořely 
svíčky v lampiónech zúčastněných 
dětí a  procházka po vsi mohla začít. 
Štěstí nám přálo, žádný z lampiónů od 
vložené svíčky nevzplál a tak jsme 
mohli průvod zakončit malým 
občerstvením. Všichni účastníci se 
zahřáli teplým nápojem, děti dostaly 
dárek. Všechny nás potěšila hojná 
účast na této akci a tak doufáme, že se          

           lampiónový průvod  stane u nás v obci      
           novou tradicí. 

Jarka Čapková 

 
 
 

Na snímku: Kristián Kozák, Pavel Jiran a Leoš Hromádka 
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                                                     Zájezd na Moravu 
Letos jsme se opět vydali za poznáním a zábavou na jižní Moravu.První den  jsme se projeli lodí na Vranovské 
přehradě a navštívili vranovský zámek 
 
Zámek Vranov nad Dyjí patří 
k nejpozoruhodnějším stavbám 
středoevropského baroka. Vznikl 
přestavbou ze starého románsko 
gotického hradu, poprvé 
připomínaného jako zeměpanská 
pohraniční pevnost k roku 1100. 
Současnou podobu mu vtiskli po 
ničivém požáru v roce 1665 hrabata 
z Althannu. Ti na sklonku 17. století 
nejdříve postavili a vyzdobili 
impozantní sál předků, dominující 
zdejší členité krajině a výtvarně 
umocňující její osobitý půvab. Vzápětí 
vybudovali zámeckou kapli 
Nejsvětější Trojice jako jeho ideovou 
protiváhu. V 18. století pak přestavbu 
završili obytnými budovami čestného dvora. Zámek pak získali polští Mniszkové, kteří přivedli k rozkvětu proslulý 
vranovský závod na výrobu kameniny. S nimi spříznění Stadničtí drželi zámek Vranov nad Dyjí až do počátku druhé 
světové války. Ten je dnes jako národní kulturní památka v péči státu.  
 
Ubytování jsme měli zajištěné v penzionu pana Kosíka v obci Perná, která leží na úpatí Pavlovských vrchů. Rodinná 
firma Milan Kosík se také zabývá pěstováním vinné révy a výrobou vína. Večer jsme poseděli u Kosíků ve sklípku , 
poslouchali zajímavé povídání o odrůdách vinné révy a způsobu výroby  vína a také ochutnávali různé druhy, včetně 
ledového vína. 
 
Druhý den jsme si prohlédli zámek ve Valticích. 
Původně hrad, založený snad již ve 12. století, pasovskými biskupy nebo rakouským rodem Seefeldů (až do 
roku 1920 Valtice patřily k Dolním Rakousům), od roku 1387 až do roku 1945 náležel Lichnštejnům.   

 

Vlastní soubor rozsáhlého a skvělého sídla je produktem snažení celých generací majitelů, umělců a architektů 
v jejich službách. Současného vzhledu však dosáhl zhruba v průběhu jednoho sta let mezi lety 1690-1790, kdy měl 
jako knížecí sídlo význam největší. Zámek zaujímá mírně vyvýšenou polohu nad jihovýchodní stranou náměstí. Svým 
dnešním rozsahem  se řadí k našim největším zámkům.  
V roce 1998 se po sedmi letech vrátil obraz "Scéna kolem římské vápenky" nizozemského malíře Pietera van Laera ze 
začátku sedmnáctého století do zámku Valtice, kde je znovu vystaven od 3. 9. 1998. Obraz byl po jeho zapůjčení 
Památkovým ústavem v Brně Wallraf - Richartzovu muzeu v Kolíně nad Rýnem na výstavu obrazů ve dnech 28. 8. až 
17. 11. 1991 a zadržován v Německu na základě předběžného opatření Zemského soudu v Kolíně nad Rýnem z 11. 
11. 1991, vydaného na základě žaloby lichtenštejnského knížete Jana (Hanse) Adama II..Kníže v žalobě požadoval 
vydání obrazu jako součásti lichtenštejnského majetku konfiskovaného v Československu po druhé světové válce na 
základě prezidentských dekretů Edvarda Beneše.  Všechny německé soudy dospěly postupně k závěrům, že nemohou 
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posuzovat poválečná opatření protihitlerovské koalice a rozhodovat o případech souvisejících s válečnými událostmi a 
následky druhé světové války. Zemský soud v Kolíně nad Rýnem zrušil dne 9. 6. 1998 své předběžné opatření z roku 
1991 a obraz se mohl vrátit do České republiky.  
Po bitvě na Bílé Hoře předsedal Karel z Lichnštejna soudu a také popravě českých pánů na Staroměstském náměstí.V 
lednu 1622 byl jmenován císařem Ferdinandem II.místodržícím a místokrálem v Čechách. Lichnštejnové patřili mezi 
ty, kteří vytěžili po bitvě na Bílé Hoře nejvíce z konfiskovaného majetku v Čechách. Dle odhadů to bylo 41% z 
úhrnné plochy statků, která knížata vlastnila na konci 19.století.  
Po r.1918 byly na základě pozemkové reformy provedené Československou republikou, kterou Lichnštejnské 
knížectví diplomaticky neuznalo, zredukovány knížecí majetky z 1 450km2 na 660 km2. 
Původně dolnorakouské Valtice musely být na základě mírové smlouvy odstoupeny ČR proto, aby železniční trať z 
Břeclavi do Mikula a Znojma mohla ležet vcelku na českém území. 
 
Po obědě jsme se jeli podívat z kolonády Reistna  
na výhled po okolí. Tato stavba je bezesporu 
dominantní stavbou nad Valticemi v nadmořské 
výšce 291 m, tedy vyšší o 100 m než je náměstí. 
Ve všech knižních pojednání je  tato stavba 
spojována jako imitace Glorietty vídeňského 
Schőnbrunnu. Reistna byla postavena jako 
vzpomínka na otce knížete Jana I., knížete 
Františka Josefa I. a na v mládí zemřelé 3 bratry. 
Kolonáda byla naše poslední zastávka, odtud 
jsme už jeli domů.Počasí nám přálo, řidič nás 
bezpečně vozil, ubytování jsme měli velmi 
pěkné. Byly to příjemně strávené dny. 
 
                                             Jana Božovská 
 
 

 
 
 

Koncert v kostele a Výstava betlémů 
 

Již několik let pořádá obecní úřad v období kolem 
Vánoc koncerty v kostele Sv. Vavřince v Pištíně. 
V letošním roce se koncert konal o 2. adventní 
neděli 7. prosince. V kostele vystoupil dětský 
pěvecký sbor Skřivánek, který působí při ZUŠ ve 
Zlivi. Děti zazpívaly lidové koledy z Čech i 
dalších evropských zemí. Vybrané dobrovolné 
vstupné bylo jako každoročně věnováno na údržbu 
kostela.  Pro malé zpěváčky i jejich posluchače 
byly připraveny teplé nápoje na zahřátí. 
Doprovodnou akcí letošního koncertu byla 
Výstava betlémů. Betlémy byly zapůjčeny 
z Hvožďan u Bechyně ze soukromé sbírky. 
Jednalo se o betlémy papírové, historické i 
moderní, rozkládací a vystřihované. Zájemci si 
výstavu prohlédli  v zasedací místnosti obecního 
úřadu v sobotu a v neděli odpoledne.  
      
                                                        Jarka Čapková 
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Z činnosti fotbalového oddílu Praktic FC Pištín 
 
Organizační přípravy na novou fotbalovou sezónu 2008-2009 začaly v našem fotbalovém oddíle ještě před ukončením 
té předchozí. Do poloviny června 2008 muselo padnout rozhodnutí o tom, jaká družstva budou přihlášena do soutěží 
nového ročníku. Snahou výboru bylo pokračovat v práci s mladými fotbalisty a kromě družstev přípravky a žáků opět 
po delší době přihlásit pro nový ročník družstvo dorostu. Bohužel se přes značné úsilí mnoha členů oddílu nepodařilo 
zajistit dostatečný počet hráčů dorostenecké kategorie a tak  jsme do nové sezóny vstoupili s družstvy starší 
přípravky, starších žáků a mužů. 
Vlastní fotbalovou sezónu v Pištíně zahájil tradiční fotbalový turnaj Praktic. Jeho již 13. ročník se uskutečnil na 
začátku srpna za účasti družstev mužů Sedlce, Strýčic, Žabovřesk a Pištína. Naše družstvo částečně odčinilo 
neúspěšná vystoupení z minulých ročníků. Po semifinálové prohře se Sedlcem přehráli naši muži v zápase o umístění 
soupeře ze Žabovřesk a obsadili třetí místo. 
V družstvu mužů přestali v nové sezóně nastupovat dva z posledních tří hrajících našich mladých  odchovanců, takže 
věkový průměr sestavy v některých zápasech se blížil sestavám družstev starých pánů. Muži se v podstatě celý 
podzim potýkali s problémy spojenými s úzkým kádrem, přestože se do týmu podařilo zapojit dva naše dorostence, 
kteří vinou nepřihlášení dorostu nesehnali pro tuto sezónu jiné angažmá. Výsledky a výkony v jednotlivých zápasech 
mužů byly velice nevyrovnané a přes některé dobré výkony proti favoritům soutěže jako např. v Neplachově a proti 
Vltavě, se mužům nepodařilo bodovat v zápasech proti soupeřům z dolní poloviny tabulky, z nichž mrzí zejména 
domácí porážky s Úsilným a Chrášťanami. Podzimním výsledkem našich mužů v A skupině III. třídy je po 14 
odehraných zápasech 9. místo s 16 body za 4 výhry, 4 remízy a 6 porážek, s celkovým skóre 19:26.  
 

 
 
Kádry družstev přípravky a žáků nezaznamenaly kromě odchodu starších hráčů do vyšší věkové kategorie proti 
uplynulé sezóně výraznějších změn a očekávalo se tím pádem herní a výsledkové zlepšení. Toto očekávání bylo 
podpořeno i rozšířením realizačního týmu o nové dva kvalifikované trenéry J. Ficla a V. Vávru, kteří se trénování 
začali věnovat s velikým elánem a jako své asistenty získali další 3 místní mladíky.  
Družstvo starší žáků bylo po neúspěšné sezóně v okresním přeboru a následném sestupu zařazeno do pětičlenné 
skupiny okresní soutěže hrané čtyřkolově. Družstvo přece jen nedisponovalo dostatečně početným kádrem a v 
zápasech museli v základní sestavě pravidelně nastupovat hráči přípravky, z věkové kategorite starších žáků 
pravidelně nastupovalo pouhých pět hráčů. Zápas ve Zlivi žáci odehráli s pouhými devíti hráči. Z osmi odehraných 
zápasů se našim žákům podařilo jedenkrát vyhrát a třikrát remizovat, tak při skóre 10:22 získali 6 bodů a zaujímají v 
tabulce čtvrté místo. 
Starší přípravka odehrála úspěšnou polovinu sezóny. V neobvykle početné (čtrnáctičlenné) skupině okresní soutěže 
starší přípravky se naše družstvo neztratilo a ve většině zápasů bylo lepším týmem. Ani družstvu přípravky se 
nevyhnuly určité problémy se sestavou a dva zápasy odehrálo v sedmi hráčích (tj. o jednoho hráče méně, než určují 
pravidla). Oba tyto zápasy vyhrálo. Po třinácti zápasech podzimní části je družstvo starší přípravky na lichotivém 
sedmém místě se ziskem 21 bodů za 7 výher a 6 proher při skóre 61:57. 
Uplynulá podzimní sezóna proběhla poměrně hladce a všem, kteří se na tom podíleli, patří velké poděkování. Do 
nového roku přeji hráčům, funkcionářům i příznivcům pištínské kopané hodně radostných fotbalových zážitků, jim i 
všem ostatním občanům přeji pevné zdraví a mnoho úspěchů. 

Václav Kubašta 

Družstvo starší 
přípravky před 
posledním zápasem 
proti Novým 
Hodějovicím. 
 
Zleva:  
Jan Ficl (trenér), 
Petr Lávička, 
Vlastimil Bárta, 
Josef Lávička, 
Jaroslav Urban,  
Pavel Fux, 
David Bednář,  
Josef Fux, 
Václav Vávra (trenér) 
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Češnovický soudek a váleček 
 

Když se letos na členské schůzi organizačně zajišťoval 
14. ročník tradiční soutěže češnovických hasičů, 
dostavilo se 30 členů sboru, což bylo víc, než na 
některé výroční schůzi v posledních létech. Byli 
přítomni členové a členky soutěžních družstev, 
všeobecně panovala velká ochota zúčastnit se 
přípravných prací i průběhu soutěže.   
11. října 2008 za krásného počasí a velké sešlosti 
hasičů i diváků se bylo na co dívat, neboť i tento 
ročník měl několik anomálií.  Letos poprvé nastoupilo 
celkem 20 družstev přímo na soutěžní dráze.  Letos 
nezahajovaly exhibičně malé děti, ale nejprve 
startovalo 8 družstev žen, z nichž zvítězilo družstvo 
Češnovice A.  Poté nastoupili útok starší muži z 
Češnovic, v jejichž družstvu  není o více jak 
šedesátníky a málem šedesátníky  nouze. V hlavní 
kategorii muži startovalo 12 družstev, zde zvítězilo 
družstvo Žernovice z okresu Prachatice, domácí muži 
skončili na 11. místě. Toto jsou suché údaje, ale to 
hlavní,  výbornou atmosféru soutěže, opět udělala  
nejen loďka, ale také řada neplánovaných příhod. 
Kupříkladu o narušení soutěže se nechtěně postaral  
jeden ze soutěžících, když vystartoval z loďky, chytil a 
napružil kolík se zvonem tak, že zvon byl poté 
katapultován do požární nádrže asi 3 metry od  břehu. 
Zbývajících 5 družstev namísto signálu na zvon, tedy  
ke startu celého družstva,  tlouklo klackem do 
pozůstalého kůlu.  Jinou anomálií soutěže bylo, že 
některá  ostřílená družstva z minulosti věděla, že 
nejvíce času se dá ušetřit výkonem na loďce a proto ke 
druhému břehu pro koš vyrazil  v několika případech 
pouze zdatný jednotlivec. Diváci však toužili po 
dalším zpestření a dočkali se.  Loďka buď 
neposlouchala,  anebo jako loni někteří  ve snaze být s 
košem co nejrychleji na  strmém břehu, skončili ve 
vodě.  Dosažené časy jednotlivých soutěžních družstev 

hlídali rozhodčí V.Novák a J.Marek. Dosažení 
výsledky pak do tlampače zabudovaném v domácím 
hasičském vozidle  hlásil velitel V.Růžička. Jen soutěž 
skončila, vyzval odvážlivce, který vyloví ztracený 
zvon z požární nádrže, bude na místě odměněn  
lahvičkou s kvalitním mokem pro zahřátí. Přihlásili se 
tři dívky a jeden mládenec, nejúspěšnější byla 
pátračka z češnovického družstva. Velitel Růžička 
musel před vyhlášením výsledků  ještě rozsoudit obě 
družstva z Jílovic, která, ač se to zdá nemožné, docílila 
zcela shodného času 1,31 min. a obsadila  3. a 4. 
místo. Čas vítězů z Žernovic byl prozatímní rekord, 
1,25 min.  Řada návštěvníků z okolí i příznivci 
doprovázející svá soutěžní družstva byli spokojeni, 
přítomen byl i pan starosta obce J. Havel. Soutěž 
skončila a vyhlášení vítězů se konalo opět na soutěžní 
dráze. Mimo putovních cen bylo dost  těch,  které 
zakoupil místní hasičský sbor a také mnoho darů od 
sponzorů, takže odměny se dostaly na všechny 
účastníky.     
K pohodě diváků jistě přispěl i stan s občerstvením, 
obsluha se nezastavila, řada stolů s lavicemi byla 
neustále obsazená. Vedle stanu se jiní starali o 
grilování klobás a selátka, které bylo nadmíru dobře 
ochuceno a upečeno. K hezkému zážitku na samém 
konci této soutěže se jistě řadí i přelet a pozdrav 
světelnými signály nízko letícího sportovního letadla, 
pilotovaného  místním občanem, sousedem  hasičské 
dráhy.    
Letošním ročníkem bylo vzpomenuto, že přesně před 
20 léty bylo vybudováno toto hasičské cvičiště, na 
kterém se téhož roku konal první ročník soutěže ,,O 
češnovický soudek a váleček“. To, že letošní ročník je 
v pořadí čtrnáctým, bylo zapříčiněno tím, že některé 
ročníky se nekonaly.  

     Výbor SDH Češnovice 

Nejmladší účastnice 
češnovické soutěže 
s  Václavem 
Novákem a 
Vojtěchem 
Růžičkou. 
 
Stojící zleva: 
Veronika 
Nováková, 
Jana Koutníková, 
Martina Houšková 
 
Sedící zleva: 
Lucie Houšková, 
Pavlína Růžičková, 
Petra Matějková 
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Z činnosti včelařské organizace Pištín 
 
Na spolkovém včelínu Na Picině se konal 22.června 2008 kurz chovu včelích matek, který vedl přítel Stanislav Pánek 
z Břehova. Mimo toho, že prakticky předváděl, jak pěstovat kvalitní včelí matky, vysvětlil několik způsobů jejich  
předání do včelstva, většinou různými typy klícek, ale každopádně nikdy nejde o stoprocentní jistotu. Účastníci kurzu 
si mohli v praxi vyzkoušet  založení několika sérií na matečníky, tedy zkrácených včelích buněk s 1-3 denním 
vajíčkem a přilepení rozehřátým voskem na sérii. O vytažení matečníků a to, že v nich budou jen včelí matky 
(královny), se již postará osiřelé včelstvo. V závěru byla hodnotná a přínosná diskuse, vedoucí kurzu rozřezal čerstvě 
zakladený plást od dcery F1 a rozdal je zájemcům pro jejich chovy. 
Včelařská organizace dále pořádala 19. července zájezd na trase: Muzeum energetiky v Č.Budějovicích, dále 
navštívili v Borovanech klášter, klášterní kapli a přilehlé muzeum. Nedaleko, v obci Dvorec zhlédli  ZOO-park 
afrických zvířat, ptáků a plazů. V obci Bukvice navštívili významného včelaře, přítele Stanislava Němečka, který je 
výrobcem nových mezistěn. Předvedl jejich výrobu, nejmodernější medomet a přidal řadu hodnotných rad. Druhým 
včelařem na trase byl lesník, přítel Pavel Tlaskal v Čížkrajících.  Ten před nedávnem dokončil nový včelín, do něhož 
vnesl řadu svých nápadů. Sám si také vyrábí úly, pěstuje matky a má moderně zařízenou stáčírnu medu. I zde se bylo 
na co podívat. Navíc jeho pohostinná manželka pohovořila a předala zkušenosti s výrobou sýra z kozího mléka s 
Nivou i s ochutnávkou několika takových výrobků. Další zastávkou na trase byla technická památka Buškův Hamr u 

Trhových Svinů, také zde byla řada 
poučných a zajímavých věcí, stejně tak 
v krásně zachovalé a opravené tvrzi 
Žumberk, kde je muzeum nábytku.  
Cestou domů se účastníci včelařského 
zájezdu zastavili v hostinci Na Rejtech, 
kde nová společenská místnost byla pro 
náš  zájezd jako na míru.  Zde se všech 
padesát účastníků zájezdu občerstvilo, 
obsluha se velmi snažila, aby všichni 
byli spokojeni. K ještě větší 
spokojenosti přispěli harmonikáři ,,Duo 
Novotný“,  kteří hráli k poslechu a 
včelaři si s nimi rádi zazpívali. Zájezd 
byl jednou z nejvýznačnějších akcí 
včelařské organizace v tomto roce, která 
mimo jiné přispěla také ke spřátelení 
rodin našich členů.  
Od měsíce července 2008 má včelařská 
organizace své webové stránky.  Na 

internetové adrese Obecního úřadu Pištín www.pistin.cz  (hledat pod spolky). Je zde řada údajů o organizaci, 
fotografie ze slavnosti 100 let trvání v roce 2003, kurz chovu včelích matek na Picině a mnohastránková historie 
organizace.  Tyto webové stránky budou obnovovány a rozšiřovány.  
Včelařská organizace Pištín má 53 členů, kteří zazimovali 658 včelstev. V roce minulém se stali členy  dva mladí 
včelaři, letos tři. Je to potěšitelný fakt. Organizace má zájem, aby med, o který stoupl zájem, byl prodáván ve 
sklenicích k tomu účelu vyráběných a ne s potiskem čalamáda, okurky, lečo a podobně. Z toho důvodu budou 
sklenice pro zájemce dovezeny za výhodnou cenu.  Pět našich členů na různých stanovištích celoročně sledovalo spad 
roztočů v podmetu úlů a výsledky se zdají být uspokojivé. Vše bude jasné až v počátku příštího roku, neboť med na 
rozbor se bude odevzdávat na výroční členské schůzi naplánované na 25.ledna 2009. 
                                                                                                          

          Výbor ZO ČSV Pištín                                     
 

Češnovické ekologické ryby 
 
Hasiči jsou ve všech vesnicích výborná parta, které není 
život v obci lhostejný. V Češnovicích to v minulosti 
dokázali vybudováním několika staveb, které zásadně 
zlepšily vybavenost obce. Bylo proto velmi milé, když v 
roce 2005 obecní úřad  zadal veškeré práce s vyčištěním 
a obnovením břehů požární nádrže zv. Malá strana 
firmě Josef Jůn, která odvedla dílo ke spokojenosti. 

Nádrž byla podobně jako při minulém čištění dna a 
budování nových břehů (r.1969) také nyní zvětšena do 
šířky i hloubky, takže se stala vlastně velice ideální pro 
chování ryb.  Čirá průzračná voda šplouchá do 
kamenitých břehů, nikde žádné rákosí, žádné bahno, 
žádná přítoková roura, která by kalila vodu. Laikovi by 
se zdálo, že není možné, aby tento rybníček naplnila 

 Harmonikáři „Duo Novotný“ hráli a zpívali pro včelaře 
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nebeská dešťová voda, ale v Češnovicích všichni ví, že 
nádrž je napájena silnými podzemními prameny 
absolutně nezávadné vody. A do takovéhoto 
nezávadného prostředí nasadili ryby místní nadšenci - 
hasiči. Protože ryby nerostou pouze z vody, museli je 
dobře zakrmovat.   23.srpna 2008 uspořádali soutěž v 
rybolovu na udici a  byli nadšeni  výsledky své práce. 
Ten večer pořádali menší slavnost, totiž křest nové 
pergoly, kterou hasiči letos vybudovali v těsné blízkosti 
požární nádrže. Povzbuzeni hmotností ryb ulovených 
soutěžícími, rozhodli se, že na podzim bude slavnostní 
výlov a tím dnem byl 1.listopad.  Od rána žili nadšenci 
pro rybolov  přípravami na výlov, pro jistou zajistili tři 
laminátové kádě a nějaké ty saky, stoly. Pergola byla ze 
tří stran uzavřena  jednotlivými díly foliových stěn tzv. 
tureckého stanu, které tam zapadly přímo na míru. Zde 
bylo zázemí kuchařek. Avšak z důvodu, že dno nádrže 
bylo po vyčištění ještě prohloubeno, ocitlo se zhruba 
půl metru pod výpustní rourou, takže pro úplné stažení 
rybníčku muselo být  použito výkonné čerpadlo. Ryby 

se pak staly snadnou kořistí mužů se saky a poté 
skončily  v kádích s vodu na břehu. Byl to klasický 
výlov, jenž nabízel výjevy   běžně  viditelné při všech 
výlovech. Ovšem přichystaný stůl s noži nevěštil pro 
ryby nic dobrého. Nastala jatka, šupiny létaly vzduchem 
a došlo na nože. Každý z těch, kteří kuchali a porcovali, 
měli své oblíbené, vybroušené ,,kudly a pajzáky,, z 
domova.  V pergole, na které byl ,,naroubovaný“ 
turecký stan, zde v provizorních podmínkách, pod 
rukama zkušených kuchařek, se vyráběly rybí 
speciality. Všichni si pochvalovali. Kdosi upozorňoval, 
že snad jinde bývá v případě kaprů znát, že je rybník 
bahnitý, zde však díky ekologickému prostředí ne.   
Náhodný divák zůstal v úžasu stát, když před jeho zraky 
přeskočila statná štika z jedné kádě do druhé. Vůbec 
všechny ryby z této požární nádrže vypadaly, že jsou ve 
velmi dobré kondici. V dnešní době, kdy mnozí nabízejí 
ekologické potraviny, ekologické brambory, ekologický 
med, proč by v Češnovicích, kde jsou k tomu 
podmínky,  nemohly být ekologické ryby. 

 

    Výbor SDH Češnovice. 
   
  

Historie kostela Sv. Vavřince v Pištíně – dokončení 
 
Třetí díl zůstatků tvořila hotovost. Původně se hotové 
peníze ukládaly do zvláštní truhly v kostele, avšak od 
počátku roku 1666 byla jejich větší část uchovávána 
v důchodu panství, menší měli ve svých rukou i nadále 
kostelníci.Část ponechaná kostelníkům na nejnutnější 
výdaje byla někdy velice nízká, pětkrát dokonce účty 
žádnou nezaznamenaly.  
Výše ročních zůstatků měla převážně rostoucí tendenci. 
Hlavní příčiny poklesu hodnoty zádušního jmění byly 
dvě – jednak celková hospodářská recese, způsobená 
válkou a jednak různá mimořádně veliká vydání 
/především v letech 1644 a 1668/. Menší propady mohly 
být zapříčiněny neúrodou či živelnými pohromami. Stav 
zádušního hospodaření lze dobře rozpoznat podle toho, 

jak dlouho trvalo odstranění těchto poklesů. Zatímco 
z propadu roku 1644 se zádušní hospodaření 
vzpamatovávalo do roku 1674, vůbec největší 
zaznamenaný pokles z roku 1688 byl napraven již roku 
1697.  Zádušní hospodaření bylo tedy na konci 17. 
století již dostatečně stabilizované a mohlo se bez cizí 
pomoci vypořádat  i s rozsáhlými následky živelných 
pohrom.    
Jak se zdá, patřil pištínský kostel ve svém prostředí 
spíše mezi bohatší. Roku 1651 by se výší svého jmění 
zařadil mezi jedenácti kostely sousedního třeboňského 
panství na páté místo. Navíc roku 1700 byl třetím 
nejmajetnějším z osmi záduší hlubockého panství. 
Rozsáhlejšímu porovnání s finanční situací jiných 

Dovoluje si zveřejnit 
jeden z mnoha zdařilých 
záběrů, zachycujících 
radost z kádí plných 
ekologických ryb. 
 
Na snímku zleva: 
Jan Novotný, 
Radek Novák, 
František Studlar, 
Vojtěch Růžička, 
Václav Novák 
a sedící Zdeněk Florián 
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kostelů brání nedostatečné zpracování tohoto tématu. 
Pouze A. Podlaha , c.d.s. 484-485, uvádí  jistý přehled 
jmění více kostelů. Konkrétně jde o 61 záduší a výše 
jejich majetku se pohybuje mezi 14500 zl. až 48 zl. 
Určit místo pištínského chrámu mezi těmito kostely 
však není možné, neboť autor neupřesňuje, k jakému 
roku se  udávané částky vztahují.  
Majetek pištínského záduší se neskládal pouze z peněz. 
Kostel vlastnil též určité množství obilí,  vosku a medu, 
kromě toho také  několik  kusů dobytka a včely.  Je 
však třeba předeslat, že účty informují o tomto majetku 
pouze  zčásti.   
Obilniny se objevují v účtech u osmnácti let. Nejvíce 
mělo záduší ovsa /minimálně 25 strychů/, méně žita /8 
strychů 1 věrtel/, ječmene /7 strychů  2 věrtele 1 
měřička/ a nejméně pšenice /6 strychů 2 věrtele 3 
měřičky/. Třikrát zaznamenávají účty hrách /vždy 1 
strych/. Obilí se nacházelo nejen v rukou kostelníků, 
ale i mezi lidmi / jako půjčka nebo dluh/. Vedle farníků 
/včetně kostelníků/ si ho půjčoval i farář. V zádušním 
hospodaření se obilí využívalo dvěma způsoby. Buď 
bylo prodáno, nebo dáno jako plat řemeslníkům, kteří 
opravovali zádušní budovy. /Strych  = 2877 m2 , věrtel 
= 719,33 m2/.  
V případě 47 let hovoří účty o určitém množství vosku 
/od 2 liber do 89 liber 2 věrduňků/. /Libra = 560 g, 
Věrduněk = 0,25 libry/.  Med je zmíněn čtrnáctkrát /4 
až 38 žejdlíků/ Žejdlík = 0,354 litru. U většiny let však 
není uveden žádný. Zpravidla se totiž všechen prodal 
hned v roce,  kdy byl získán.  
Hospodářské zvířectvo zastupují především krávy. Ve 
25 případech je řeč o jednom až čtyřech kusech tohoto 
dobytka. V letech 1660-1664  vlastnilo záduší ještě 
jednu prasnici. Tu měl v bezplatném užívání farář. 
Oproti tomu krávy byly zpravidla pronajímány za 
peníze, ať už faráři nebo někomu z farníků. 
Po 21 let zmiňují účty jeden až sedm úlů včel. Užívalo 
je samo záduší /získávalo od nich vosk na svíce a med 
k prodeji/. 

                                                                 

Sledovanou oblast těžce postihly válečné události. 
V samotné pištínské farnosti bylo roku 1650 přibližně 36 
% usedlostí pustých. Nižší počet farníků a jejich snížená 
platební schopnost negativně ovlivňovaly výsledky 
zádušního hospodaření. Teprve postupně v průběhu 2. 
poloviny 17. století byly následky ničivé války 
překonávány, což se odráží v rostoucí výši a stabilizující 
se struktuře zádušních příjmů. Pozitivní vliv na výsledky 
zádušního hospodaření mělo také  fungování zádušní 
správy.   
Příjmy kostela se neskládaly pouze z prostředků 
víceméně pasivně přijatých /peníze vybrané o 
bohoslužbách, stále platy, odkazy a dary atd./. Správa 
záduší se totiž snažila o další rozmnožení kostelního 
jmění. Pronajímala dobytek a také masný krám, k němuž 
později nechala přistavět chalupu. Neprodávala pouze 
to, co již nemohla upotřebit /např. starý dobytek, 
zničený zvon/, ale i produkty vlastního hospodaření 
/med od zádušních včel/ a svíčky zhotovované nejen 
k potřebám bohoslužeb. Hotové peníze pak investovala 
dvěma obvyklými způsoby – úrokovanými půjčkami a 
skupováním gruntovních peněz.   
Záduší vydávalo peníze v první řadě na údržbu kostela, 
jeho vnitřní vybavení, provozování kultu a duchovní 
péči, dále na údržbu dalších nemovitostí náležejících ke 
kostelu /tedy fary, školy, masného krámu a chalupy/ a na 
podnikání /např. na výrobu svíček určených k prodeji, 
skupování gruntovních peněz/. Kromě toho jsou 
v účtech zaznamenány i různé menší výdaje /výlohy  
spojené s vedením zádušních účtů nebo konáním poutí, 
za vydání byly kladeny i nedobytné pohledávky, účetní 
omyly atd./.    
Zůstatky finančního hospodaření se skládaly z hotovosti 
a aktivních dluhů. Někdy byla část zádušních peněz 
půjčena. Kromě peněz se v majetku kostela nacházely 
zemědělské plodiny /především obilí/, vosk, med, také 
dobytek /hlavně krávy/ a několik úlů včel. Pištínský 
kostel patřil ve svém prostředí spíše mezi bohatší záduší.  
 
                                                                   Josef Drázda 
 

          Plesová sezóna 
 

Datum Ples Místo Pořadatel 

27.12.2008 Silvestrovská veselice Češnovice Obecní úřad 

9.1.2009 Myslivecký ples Češnovice Myslivecké sdružení Pištín 

17.1.2009 Dětský karneval Pištín Český svaz žen Pištín 

31.1.2009 Hasičský bál Pištín SDH Pištín 

8.2.2009 Dětský karneval Češnovice Obecní úřad 

14.2.2009 Sportovní ples Pištín FC Praktic Pištín 

21.2.2009 Staročeský bál Pištín Obec baráčnická Pištín 

Bude upřesněno Hasičský bál Češnovice SDH Češnovice 
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Zpráva o sportovní činnosti SDH  Pištín 

Soutěžní sezóna pro nás začala přípravou na 
obvodovou soutěž, která se konala v Zahájí. Na 
tuto soutěž jsme přijeli připraveni a ani náš čas 
nebyl nejhorší, ale bohužel jsme byli 
diskvalifikováni. Z důvodu pádu přilby jednoho z 
našich hasičů. 28. června jsme přijali pozvání 
hasičů z Čejkovic na jejich soutěž, kterou pořádali 
k 85. výročí založení SDH v obci. Tato soutěž 
byla kromě požárního útoku zpestřena ještě 
zajímavou štafetou, při níž se bohužel zranil 
Ondra Havel, který musel navštívit lékařskou 
pohotovost v Českých Budějovicích. Na této 
soutěži jsme se umístili na 8. místě. Další akce, na 
kterou jsme vyrazili, nebyla hasičská soutěž, ale 
závody dračích lodí v Purkarci. Zde jsme chtěli 
navázat na dobré výkony,  které jsme tu předvedli 
v minulém ročníku. To se nám podařilo, obsadili 
jsme 21. místo z celkového počtu 58 družstev. 
Protože osádku dračí lodě tvoří 21členů, byli jsme 
nuceni doplnit náš hasičský tým o přátele a 
známé. Další soutěž kde jsme nemohli chybět, 
byla soutěž na Sedlci, kterou navštěvujeme každý 
rok. V konkurenci 15 týmů stačil náš čas na 7. 
místo. Dne 16. 8. jsme zavítali na hasičskou 
soutěž do Lipí. I přes špatné počasí, které nebylo 
zrovna letní ( asi 8 stupňů, vítr a déšť ) jsme 

dorazili ve skvělé náladě. V průběhu soutěže jsme se 
dozvěděli, že nás při našem pokusu bude sledovat i 
náš starosta pan Havel. S rozhodnutím neudělat si 
ostudu jsme nastoupili na start. Námi zaběhnutý čas 
27:03 byl náš nejlepší v celé sezóně. V Lipí to 
stačilo na 3. místo,  tudíž první pohár v tomto 
ročníku. V pořadí 4. soutěž, kterou jsme navštívili, 
se konala v Bavorovicích, kam dorazily týmy ze 
širokého okolí. V takto nabitém startovním poli jsme 
obsadili krásné 5. místo. Jako další jsme se účastnili 
soutěže v Branišově. Po napínavém průběhu soutěže 
jsme osadili 3. místo. Jako každý rok jsme přijeli k 
našim sousedům z Česnovic na jejich soutěž 
„Češnovický soudek a váleček“. Na tuto zvláštní 
soutěž, kde jsme mohli zúročit naše zkušenosti 
získané na dračích lodí, protože soutěž zahrnovala i 
plavbu na pramici, jsme se velice těšili. Zde jsme 
nakonec obsadili 7. místo. Sezóna pomalu plynula k 
závěru a na našem kalendáři zbyl poslední soutěžní 
úkol - naše vlastní soutěž. Ta měla stejně jako loni 
zvláštní pravidla. Běželo se na 3 proudy. Tréma a 
tlak domácího prostředí udělaly své a skončili jsme 
na neočekávaném 5. místě. Ale to nám nezabránilo v 
tom, abychom si vrchol celého ročníku pořádně 
užili. Na naše pozvání odpovědělo 11 týmů, což je 
více, než na minulý ročník.  

                                                                                                                                                                                Jan Ficl 

 Výroční zpráva o činnosti SDH Pištín 

Náš sbor čítá 95 členů,  z toho 14 mladých hasičů a 
81 starších 18-ti let. Bohužel zemřel náš dlouholetý 
člen pan Jan Justín, kterého jsme doprovodili na 
jeho poslední cestě. Náš výbor se sešel celkem na 7 
výborových schůzích. A zúčastnili jsme se dvou 
obvodových schůzí. Jan Ficl a Miroslav Kabelka  
úspěšně absolvovali dvoudenní školení velitelů. 
Jako každý rok jsme pořádali hasičský ples, který 
se vydařil.  Na požádání starosty obce pana Havla 
jsme sestavili zásahovou jednotku v počtu 12 
hasičů. Naši členové odstraňovali následky vichřice 
Emma. Spadlé tašky ze střechy hasičárny a kostela,  
spadlé plechy ze střechy firmy Sahos a postarali se 
o odstranění polomů kolem vsi. Společně s hasiči z 
Češnovic jsme upravili okolí kapličky sv. Vojtěcha. 
Dále jsme rekonstruovali stožár na sušení hadic a 
nainstalovali venkovní osvětlení hasičské 
zbrojnice. Nezalekli jsme se ani rozsáhlé opravy 
hasičského vozidla. Finanční částku získanou z 

prodeje železa ze stožáru jsme investovali do jeho 
rekonstrukce. Odpracovali jsme také brigádnické 
hodiny pro obec při čistění stok kolem komunikací. 
Nezpočet brigádnických hodin jsme věnovali 
údržbě hasičské výstroje. Pořádali jsme sběr 
železného šrotu.  Naši zástupci navštívili výroční 
zasedání všech místních složek. Pomáhali jsme 
také s organizací  dětského dne pořádaného 
obecním úřadem. Nezapomněli jsme ani na životní 
jubilea našich členů a to paní Ryplovou, pana 
Drázdu, Špinara, Kadlece a Plášila. Ráda bych vás 
pozvala na  hasičský ples, který se koná 31. 1. 
2009, hraje kapela Doubravanka. Dovolte mi  
poděkovat všem členům, kteří se podílejí na 
činnosti našeho sboru dobrovolných hasičů, 
obecnímu úřadu za projevenou podporu a všem 
složkám za dobrou spolupráci. Závěrem bych vám 
chtěla jménem výboru popřát veselé Vánoce a 
hodně zdraví v novém roce.  

                                                                                                                                                                Anna Kadlecová 
 

 



            Pištínský Zpravodaj     ----------------------------------------------------------------------------------------------------------      2008/2   

- 14 - 

Zpráva o činnosti baráčnické obce Pištín za rok 2007 - 2008
 
V naši baráčnické obci máme 43 členů. Získali jsme novou tetičku Evu Oudovou. Ale jedna tetička nám 
zemřela. S paňmaminkou Alenou Kučerovou jsme se rozloučili v srpnu toho to roku. Do truhlice nám 
Obecní úřad Pištín přispěl finanční částkou. Příspěvek na rok 2008 činil 10 000 Kč, příspěvek na 
reprezentaci na Země živitelce činil 5 000 Kč a příspěvek na pouťovou zábavu byl 5 000 Kč. Od Místní 
akční skupiny jsme obdrželi finanční částku 5 000 Kč. Bez těchto financí bychom nemohli pořádat různé 
kulturní a společenské akce  v místě bydliště ani v okolních obcích. Tímto velice děkujeme za tyto finanční 
dary. Zúčastňujeme se rádi všech akcí 
pořádaných obecním úřadem. Ať už 
jde o obecní Silvestr, vánoční 
koncert, den dětí, zájezdy nebo 
lampiónový průvod. Pro obecní úřad 
jsme odpracovali brigádnické hodiny 
na úpravě zeleně a pomníku padlých 
na návsi. Pro Místní akční skupinu 
též dostatečně pracujeme. 
Reprezentujeme baráčníky a obec 
jako takovou v krojích ve svérázech a 
s baráčnickým praporem. Chlebem a 
solí jsme vítali delegaci z Německa  a 
z Rakouska na Obecním úřadě v 
Pištíně. V krojích, ve svérázech a s 
praporem jsme čekali v Dívčicích na 
cestující, kteří jeli historickou parní 
lokomotivou z Českých Budějovic do 
Netolic. Též na Zemi živitelce zklidili naši sousedé a tetičky velký 
obdiv. Návštěvníky pavilónu Jihočeského kraje jsme poctili chlebem 
a solí. Pro dobrou náladu hrál soused Trinkl na harmoniku. Se svými 
kroji, svérázy a praporem se pochlubili naší baráčníci ve Zbudově u pomníku Jakuba Kubaty spolu s 
tanečním souborem Blaťák ze Ševětína. I zde hrál soused Trinkl na harmoniku. Tuto akci natáčela Česká 
televize k pořadu Šumava Karla Klostermana. Dále navštěvujeme kulturní akce pořádané ZŠ a ZUŠ Zliv. 
Některé naše tetičky vystupují pod názvem „Baletky“ se svým vlastním programem na akcích pořádaných 
obecním úřadem, pro zpestření zábavy na plesech i na soukromých oslavách. Jako každý rok jsme navštívili 
valná zasedání v Prachaticích, Malenicích, Písku, Radomyšli, ve Zlivi, Vodňanech, Týně nad Vltavou a 
Hluboké nad Vltavou. Také valná zasedání místních složek SDH Pištín a FC Praktic Pištín. Na významná 
výročí jsme přijeli do Březnice. Na župní slavnost do Vodňan s dětmi, májkou a praporem, do Boršova nad 
Vltavou, do Prachatic na Solnou stezku a na Martinské posvíceni v Týně nad Vltavou. 
V tomto roce jsme se sešli na 10 sousedských, 4 konšelských sezeních a na 1 volebním zasedání. Pořádali 
jsme tradiční staročeský bál, kde hrála dechová hudba Doubravanka. Babouci nám zahráli na pouťové 
zábavě. V pořadu „Jak se u vás žije“ naše rychtářka tetička Živnůstková seznámila posluchače rádia Český 
rozhlas České Budějovice s tradicemi a posláním baráčníků. Podíleli jsme se na organizaci sportovního dne 
pro děti. Na Den dětí a vítání prázdnin jsme přispěli finanční částkou 1 000 korun. Také dojíždíme do 
Vodňan na župní sezení. Ve Vodňanech jsme se sešli na jednom výročním a 7 župních sezení. Na župním 
výročním sezení předvedly Baletky z Pištína své kulturní pásmo. Tetička Živnůstková pořádala předváděcí 
akci od firmy Adam Zdravá výživa, kde se přítomní seznámili se zdravou přípravou pokrmů. Na rychtě byla 
provedena inventura, která byla v naprostém pořádku. Tetička Fiškandlová předala vedení rychty tetičce 
Ficlové. Jistě uznáte, že je naše činnost bohatá a času není nazbyt. Každý pracuje tak, jak mu zdraví, 
zaměstnání a rodina dovolí. Proto bych chtěla poděkovat všem za kladný přístup k plnění úkolů spojených s 
baráčníky.  

           Jitka Ficlová 
 
 
 

Soused Pavel Janota v Dívčicích 
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Obecní úřad  zve všechny občany na 
 

      VÁNOČNÍ SETKÁNÍ 
O Štědrém dnu 

od 14.hodin  do 14.30 

v Pištíně u pomníku padlých 

v Češnovicích v altánku u rybníčka  
 

V Pištíně bude otevřený kostel a v 

Češnovicích kaplička. 
Přijďte s dětmi a vezměte s sebou vánoční ozdoby. 
Ozdobíme stromeček, poslechneme koledy a při punči, čaji a grogu si 

popřejeme hezké Vánoce. 

     
                    SILVESTROVSKOU VESELICI 

                        27. 12.2008 od 19.hodin  
           v Češnovické hospodě  

                  K tanci a poslechu hraje skupina  
                     MINIMAX  

 
Odjezdy obecního auta: Pašice 18.30, Pištín 18.40, 18.50,  vstup zdarma,  bohatá tombola 

 
 

 

Zápis dětí do 1. tříd se koná ve dnech: 
pátek 23. ledna 2009 od 13.00 do 17.00 hod 

sobota 24. ledna 2009 od 10.00 do 11.00 hod 
v nové budově ZŠ ve Zlivi ( vchod ze Školní ulice ) 

 
K zápisu se dostaví děti, které do 1.9.2009 dosáhnou 6 let věku, se svým rodičem         
( zákonným zástupcem ). Dostaví se též děti, kterým byla školní docházka odložena. 
Při zápisu rodiče předloží rodný list dítěte. 
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Cvičení s Brigitou 
v tělocvičně v Pištíně 

 

Začínáme opět  5. 1. 2009  
 

Pondělí: kalanetika 

Čtvrtek: aerobic 

Vždy od 20. hodin, cena hodiny: 25,- Kč 

Připomenutí: 
 

Na internetových stránkách obce: 
www. pistin.cz 

najdete různé informace, na úřední desce 
také zápisy ze zastupitelstva v plném 
znění  i fotografie z konaných akcí. 


